
Hej, 

 

jeg er sikker på, I vil os dampere det bedste med at indføre lovgivning på et ellers ret ureguleret 

marked, og det tiltag hilser jeg velkomment. Jeg skal ikke lade som om, jeg forstår hele lovteksten 

eller kan overskue dens konsekvenser, positive som negative, for os almindelige dampere. Men jeg 

vil sige: Gør det nu ikke for svært for os. Jeg var cigaretryger i 25 år men stoppede i september 

2012, fordi jeg fik en e-cigaret i stedet. Jeg har ikke røget tobak siden. Jeg er (for at bruge en 

omskrivning fra AA) en ryger, der ikke ryger mere, fordi jeg fik en tilfredsstillende substitut. Jeg 

bilder mig ikke ind, at det er sundt at dampe, men at det er bedre end at ryge tobak, er jeg ikke i 

tvivl om. Det fortæller min krop mig højt og tydeligt hver dag. Jeg tror, den historie er ret gængs 

blandt dampere, og vi er dermed formentlig en stor gruppe, som er i risiko for at falde tilbage i 

tobaksfælden, hvis det bliver vanskeligt for os at få ordentligt udstyr til vores e-cigs. Alternativt vil 

vi givetvis søge at skaffe vores udstyr andre steder. Så ryger det helt uden for dansk regulering, og 

staten går glip af en potentiel indtjening via moms etc. - et ærgerligt scenarie. Så altså, tak fordi I 

passer på os, men husk også at vi som forbrugere (over 18) er voksne mennesker, og der er så vidt 

jeg ved, endnu ikke nogen der er døde af at bruge en e-cigaret, sådan som de er nu. Venlig hilsen 

Heidi Pedersen  
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